
 

 
SÄVEÅNS VATTENRÅD 

 
c/o Göteborgsregionens kommunalförbund 

Besök Anders Personsgatan 8 | Post Box 5073, 402 22 Göteborg 
Tel 031-335 50 00 | Fax 031-335 51 17 

www.vattenradivast.se/saveans-vattenrad 

Protokoll från möte med Säveåns vattenråd  

Tid: 15 september 2023, kl. 09:00-12:00 

Plats: Göteborgsregionen (GR) och via Teams 

Närvarande ledamöter: 

Mikaela Engström (M)   Vårgårda kommun, Ordf. 

Karl-Eric Nilsson (C)   Borås stad 

Matilda Chocron    Borås stad 

Carolina Theen    Vårgårda kommun 

Björn Albinson (KD)   Alingsås kommun 

Sanna Olsson    Alingsås kommun (tjl.) 

Olle Adolfsson (S)   Lerums kommun 

Axel Lindqvist    Lerums kommun 

Martina Wetterlund   Partille kommun 

Lars Andreasson (D)   Göteborgs stad 

Josefine Evertsson   Göteborgs stad 

Stefan Börjesjö    Lerum Energi AB 

Stefan Bydén    Naturskyddsföreningen Alingsås 

Cecilia Lack    SKF Sverige AB 

Närvarande ersättare: 

Camilla Stensson (S)   Alingsås kommun 

Cecilia Ahl     Lerums kommun 

Per-Erik Jacobsen   Sportfiskarna 

Övriga deltagare: 

Monica Dahlberg    Göteborgsregionen (GR), Sekreterare 

Diego Velasquez    Göteborgsregionen (GR), Åtgärdssamordnare 

Sassi Wemmer    Melica ekonomisk förening, Åtgärdssamordnare 

.................................................................................................................................... 

Dagordning 

1. Mötet öppnas 

Ordföranden Mikaela Engström öppnar mötet 

2. Godkännande av dagordningen 

Vattenrådet beslutade 

att godkänna dagordningen. 
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3. Föregående mötes protokoll 

Vattenrådet beslutade 

att godkänna föregående mötes protokoll. Protokollet läggs till handlingarna. 

4. Val av justerare 

Vattenrådet beslutade 

att utse Axel Lindqvist till att jämte ordföranden Mikaela Engström justera protokollet. 

5. Meddelanden 

• Fortfarande inga besked gällande samverkansbidrag till vattenråden från 

Vattenmyndigheten för 2023. De arbetar för att göra det möjligt att betala ut, men 

kan inte lova något än. Vattenrådets årsrapport är dock godkänd nu. 

• Vattenmyndigheten för Västerhavets vattendistrikt bjuder in till Vattenrådens dag 10-

11/10 i Falkenberg. Inbjudan är utskickad till vattenrådet sedan tidigare. Monica och 

Diego åker dit. Vattenrådens dag 2023 i Falkenberg | Vattenmyndigheterna 

• Svar på brevet från vattenråden (Göta älv, Mölndalsån och Säveån) till klimat- och 

miljöminister Romina Pourmokhtari gällande kalkningsanslagen inkom i slutet av juni. 

Svaret är utskickat till de tre vattenrådens representanter samt bifogas med dessa 

anteckningar. 

6. Presentation - Vattenkvalitet inom Säveåns avrinningsområde och koppling till 

Miljökvalitetsnormerna, Daniela Figueroa, Länsstyrelsen Västra Götalands län  

Daniela hemma för VAB så punkten skjuts upp till nästkommande möte 

7. Information från åtgärdssamordnarna 

Arbete med möjlig våtmark i Sollebrunn, Alingsås: 

• Rapport över naturvärdesbedömningen klart. 

• Framtagning grovskiss över forfordammarna klart.  

Blir 2 seriekopplade dammar på var sin sida om Mellbyån.  

Storlek ca 360 + 1200 och 670 + 600 m2. 

Nästa steg: Ta fram beslutsunderlag för kommunen att ta ställning till. Plocka fram  

ansökningshandlingar, ta fram grov kostnadsberäkning, beräkning fosforretention. 

(Åtgärdssyfte: Minska näringsbelastning) 

Omlöp Mjöshult, Borås: 

• Kontakt med markägare. 

Nästa steg: Plocka fram ansökningsunderlag, platsmöte med markägare, kostnadsberäkning 

samt detaljplanering av omlöpet. Svårt att få kontakt med markägare. (Åtgärdssyfte: Öppna 

upp vandringshinder) 

Svartån, Vårgårda 

Nästa steg: Snabbinventering av alla möjliga åtgärdsplatser längs Svartån. 

Bjuda in alla markägare till gemensamt möte med Vattenråd, Kommunrepresentanter, LRF, 

Greppa Näring för att diskutera upplägget för åtgärdsplanering längs Svartån. 

 

 

https://www.vattenmyndigheterna.se/kalenderhandelser/2023-08-22-vattenradens-dag-2023-i-falkenberg.html
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Långegård (Kullgårdsvägen), Lerum 

Markägare funderar över åtgärder i ett biflöde till Lerån. Vid platsbesök konstaterades att det 

behöver göras ett helhetsgrepp över ån. Kantzoner, återmeandring, rensning, dammar osv. 

Markägare har efter platsbesök fått underlag för finansiering (100%) och ansökningshandlingar. 

Nästa steg: Bollen ligger hos markägaren. (Åtgärdssyfte: Restaurering, skapa kantzon, minska 

näringsbelastning) 

Lexby Gård, Partille 

Träff med arrendator och genomgång åtgärder. Projektet kommer att handla om en 

bäckrestauering. Lilla bäcken letar sig just nu fram över åkermarken och är utanför sin 

ursprungliga bäckfåra. Ett mindre ingrepp som behövs för att återställa bäcken. 

Nästa steg: Ta fram kostnadsberäkningar, ta fram ansökningsunderlag. Kontakt med 

kommunen då de äger marken. (Åtgärdssyfte: Restaurering, skapa kantzon, minska erosion) 

Planering av hästträff – mest Diego 

Planeringsmöte ihop med Greppa Näring kring en konferensdag med hästföretagare  

den 7 november. Syfte: Hantering av hästgödsel samt ”kantzonstramp” för att minska 

näringsämnesbelastning. Samarbete vattenråd och Greppa Näring. (Åtgärdssyfte: Minska 

närings-ämnesbelastning) 

Sävidsbo 2:8, (2:7), Lerum (och ev inom Göteborg Stenared 10:1, Göteborg) 

Första platsbesök genomförd, möjlighet för 2 mångfaldsdammar och en fosfordamm i serie. 

Underlag, skisser behöver tas fram för en kommande ansökan. Vissa områden med skredrisk. 

(Åtgärdssyfte: Biologisk mångfald, minska näringsämnesbelastning) 

Vänga kvarn, Borås 

Renovering av kanalen in till turbinen, omlöp mellan kvarndammen och kvarndämme, 

avlastning ”slänttrycket” mot kanalen. Återskapa kulturmiljön mellan Säveån och 

kvarnkanalen. Finansiering genom Leader Sjuhärad. (Åtgärdssyfte: Öppna upp 

vandringshinder, skapa och bibehålla förutsättningar för ekosystemtjänster, återskapa 

kulturvärden, minska ras- och erosionsrisk) 

Nästa steg: Bollen ligger på Hembygdsföreningen för detaljplanering av projektet. 

Möten med fiskevårdsområdesföreningar: 

• Ligger fortfarande på is. 

Nästa steg: Träffa fiskevårdsområdesföreningar i Lerums kommun. Axel från Lerums kommun 

kommer att delta i mötena. 

Övrigt: 

Kommer under hösten delta på ”Vattenrådens dag” samt digitala möten med regionens 

åtgärdssamordnare. Studiebesök med åtgärdssamordnare Dalsboslätten – minskning av 

näringsämnestransport. 

Förslag på prioriteringslista: 

1.  Sollebrunn, Alingsås  6.  Hästträff 

2.  Sävidsbo, Lerum 7.  FVO-möten 

3.  Svartån, Vårgårda 8.  Långegård (Kullgårdsvägen), Lerum 

4.  Vänga kvarn, Borås 9.  Mjöshult, Borås 

5.  Lexby Gård, Partille  

Vattenrådet beslutade 

att godkänna den föreslagna prioriteringslistan. 
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8. Samråd Avloppsreningsverket Ryaverket, Gryaab AB (Handling bifogas) 

Ev yttrande från vattenrådet ska skickas in senast den 10 oktober  

Olle meddelar jäv då han sitter i Gryaabs styrelse och deltar därför inte i diskussionerna kring 

yttrandet från vattenrådet. 

Lyftes att det är positivt att reningsverket byggs ut men att det även fortsatt kommer att vara 

problem med stora mängder tillskottsvatten, nu är 60 % av vattnet som når Gryaab sådant 

som inte borde komma dit. Gryaab saknar dock rådighet över detta då kommunerna äger 

ledningsnätet. Krävs åtgärder från kommunerna som är VA-huvudmän, men detta kräver stora 

resurser. Viktigt att inte reningsverk och ledningsnät inte hanteras var för sig.  

Kan kommunerna söka bidrag från staten för att snabba på ombyggnadstakten för att separera 

dagvatten och avloppsvatten? 

Josefine (och Monica) fick i uppdrag att utifrån ovanstående diskussioner skriva samman ett 

yttrande. Ett förslag är utskickat till vattenrådet för synpunkter. 

Mikaela föreslog att bjuda in kommunernas (inom Säveåns, Göta älvs och Mölndalsåns ARO) 

VA-chefer och Gryaab till en VA-dag.  

Monica lyfter frågan in till GR:s nätverk för Avfall/VA-chefer.   

9. Aktiviteter/projekt för vattenrådet  

- Inventera våtmarker inom Säveåns ARO, ska vattenrådet söka pengar och i så fall för vilket 

område? (lyftes av Niklas Wengström på mötet 24 februari) 

Punkten skjuts till nästkommande möte då Niklas kan vara med. 

- Dammar på Bertils mark, tar vidare av åtgärdssamordnarna. 

- Förstudie för att se om det går att använda sötvattensmusslor för rening av vatten pågår 

kopplat till åtgärdssamordningen inom Göta älvs ARO. 

- Finns förslag på ytterligare kommande aktiviteter/projekt för vattenrådet? 

o Stefan (Lerum Energi) informerade om att det pågår diskussioner om möjligheten 

att kunna anlägga en fiskväg ”lightversion” förbi kraftverket i Floda 

o Josefine tog med fråga från naturförvaltare för Säveån i Göteborg om möjligheten 

att göra en gemensam insats kring invasiva arter längs ån?  

Frivilliga skulle kunna bjudas in men viktigt att kommunerna då erbjuder bra 

möjligheter att ta hand om det avfall som uppkommer. 

Tipsades om att Naturvårdsverket får mer medel för bekämpning av invasiva arter 

fr o m juni 2024, kanske kan kommunerna söka bidrag.  

Martina undrar om stränderna längs Säveån är inventerade avseende invasiva 

arter? Bra om fynd rapporteras via Artportalen.  

Kanske kan kommunerna längs ån göra någon gemensam insats sensommaren 

2024, för att hinna planera. 

10. Bordet runt - Information och reflektion från vattenrådets representanter om vad 

som är på gång i de olika kommunerna/organisationerna som berör Göta älvs ARO 

(Stående punkt) 

Bra om deltagande representanter i anslutning till respektive möte alltid skriver till Monica 

och med några rader sammanfattar till anteckningarna det man informerat om. 

 

https://rapportera.artfakta.se/eftersokta/ias/taxa?swe=1&type=2
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Alingsås kommun: 

Björn Albinson informerar om att: 

- I Alingsås pågår förstudie om renoverat/nytt avloppsreningsverk (ARV) alt anslutning 

till Ryaverket. Beslut tas höst 2023/vår 2024. Man har också haft kontakt med 

Vårgårda kommun om möjligheten till samarbete.  

Sanna Olsson informerar om att: 

- Kommunen har skickat in en ansökan till Länsstyrelsen för ARV i Alingsås. 

Camilla Stensson informerar om att: 

- Hon tar med sig information om våtmark i Sollebrunn till Miljönämnden. 

- Ny vattentjänstplan, som bl a tar upp utbyggnad av VA-nätet, ska ut på remiss. 

Kraftverken: 

Stefan Börjesjö informerar om att: 

- Som nämnt ovan pågår diskussioner hur man ska kunna hitta en lämplig mindre 

kostsam lösning för att öppna upp för fisk att kunna ta sig förbi kraftverket i Floda, 

för att inte behöva vänta på NAP. Även Bertil Svensson och Stefan Larsson är med i 

arbetet. 

- Mjörns vattenregleringsföretag har haft möte med Länsstyrelsen gällande 

prövningsgruppen inom NAP 2029. 

Göteborgs stad: 

Josefine Evertsson informerar om att: 

- Göteborg tar fram ett lokalt åtgärdsprogram för Säveån (i Göteborg) som ska vara 

klart i höst. Göteborg vill gärna förankra det med övriga kommuner längs ån och 

kommer att bjuda in till möte.  

Erbjöds att det vid lämpligt tillfälle också presenteras för vattenrådet. 

- Diskuterar åtgärder för Finngösabäcken med Partille. Martina (Partille) nämner att det 

funnits planer på väg genom Finngösaravinen men att förslaget nu röstats ner. Övre 

delen är naturreservat. Sassi har tips på lämpliga åtgärder, bara att kontakta honom. 

Lerums kommun: 

Axel Lindqvist informerar om att: 

- Lerum har tagit fram en VA-tjänstplan som ska ställas ut i höst. 

- Har tappat en del fart i åtgärdsarbetet då flera chefer slutat. Finns en 

sektorsövergripande vattengrupp som ger mycket. 

- Har utfört en naturvärdesinventering i Alebäcken vilket visade på stora naturvärden. 

Vill inrätta skyddszon. 

- Alebäcken är omledd i ett rör på 40 cm Ø. Bäcken torrlades under 5 dagar.  

Olle Adolfsson informerar om att: 

- Det bräddade ut i Aspen vid senaste skyfallet.  

Cecilia Ahl informerar om att: 

- Lerums kommuns Skredpreventionsgrupp har fyllt igen en djuphåla i Säveån (strax 

nedströms järnvägsbron) under sommaren 2023. Detta gjordes i samförstånd och 

visst samarbete med Trafikverket fast det var Lerums kommun som utförde åtgärden. 

- Skredpreventionsgruppen är även i sluttampen på att göra klart en tillståndsansökan 

till Mark och Miljödomstolen för sträckan järnvägsbron-Häradsbron i centrala Lerum, 

där Säveåns vattenråd var med i samrådskretsen i våras och lämnade yttrande. 
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Skredpreventionsgruppen ska erosions-, ras- och skredsäkra sträckan mellan 

järnvägsbron-Häradsbron (delas på mitten av den gamla stenvalvsbron Wamme bro) 

både uppströms och nedströms, samt fylla igen en djuphåla direkt nedströms 

Wamme bro. Tillståndsansökan ska skickas in i slutet av december 2023, med 

förhoppning om att få tillstånd och kunna påbörja åtgärder sommaren 2025. 

Vårgårda kommun: 

Mikaela Engström informerar om att: 

- Fredrik Bergman har slutat i Vårgårda ersätts nu i vattenrådet av Carolina Theen. 

- Planerar för ett nytt vattenverk vid Säveån. Ska det ha kemisk el. biologisk fällning? 

Sportfiskarna: 

Per-Erik Jacobsen informerar om att: 

- Restaurerar tillsammans med WSP lek-/uppväxtområden i Finngösabäcken. Har lagt 

ut lekgrus i huvudfåran (Kåhögsbron-Brodalsbäcken). 

SKF: 

- Inget nytt att informera om på mötet. 

Borås: 

Karl-Eric Nilsson undrar hur det går med kalkningsmedlen? 

Matilda Chocron informerar om att: 

- Kommunen har en vattengrupp som väntar på besked om uppdrag. 

Partille: 

Martina Wetterlund meddelar att: 

- Hon tar med frågor kring Finngösa samt åtgärderna åtgärdssamordnarna tänkt sig vid 

Lexby gård. 

Naturskyddsföreningen Alingsås: 

Stefan Bydén informerar om att:  

- SNF Alingsås firar 75 år 2024 

- Har arbetat med skredsäkring vid Lugnet. 

11. Hemsidan www.vattenradivast.se/saveans-vattenrad (Stående punkt) 

Finns synpunkter/förslag till ändringar/kompletteringar så lämnas de till Monica. 

12. Övriga frågor 

Inga övriga frågor togs upp. 

13. Nästa möte med Säveåns vattenråd 

- 24 november kl. 9-12 på SKF 

 

 

Antecknat av: 

Monica Dahlberg  

 

 

http://www.vattenradivast.se/saveans-vattenrad


Monica Dahlberg

Från: Mikaela Engström <mikaela.engstrom@vargarda.se>
Skickat: den 16 oktober 2023 11:50
Till: Monica Dahlberg; Axel Lindqvist (axel.lindqvist@lerum.se)
Ämne: Re: Justering av protokoll från möte med Säveåns vattenråd den 15 september 2023

Jag har läst igenom och godkänner   
 
Skickat från Outlook för iOS 

Från: Monica Dahlberg <Monica.Dahlberg@goteborgsregionen.se> 
Skickat: Monday, October 16, 2023 8:44:49 AM 
Till: Mikaela Engström <mikaela.engstrom@vargarda.se>; Axel Lindqvist (axel.lindqvist@lerum.se) 
<axel.lindqvist@lerum.se> 
Ämne: Justering av protokoll från möte med Säveåns vattenråd den 15 september 2023  
   
Hej Mikaela och Axel! 
  
Översänder protokoll från möte med Säveåns vattenråd den 15 september 2023 för justering 
  
Det går bra att justera genom att ”Svara alla” på detta mail 
  
Hoppas ni får en riktigt skön sommar! 
Monica 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

 
 
Monica Dahlberg 
Regionplanerare med fokus på vattenvård 
Göteborgsregionen (GR)  
Miljö och samhällsbyggnad 
Telefon: 031-335 54 79 
www.goteborgsregionen.se 
 
Bohuskustens vattenvårdsförbund www.bvvf.se 
Göta älvs vattenvårdsförbund www.gotaalvvvf.org 
Vattenråd för Göta älv, Mölndalsån & Säveån www.vattenradivast.se  
  



Monica Dahlberg

Från: Axel Lindqvist <axel.lindqvist@lerum.se>
Skickat: den 17 oktober 2023 14:38
Till: Monica Dahlberg
Kopia: Mikaela Engström
Ämne: Sv: Justering av protokoll från möte med Säveåns vattenråd den 15 september 2023

Hej, 
 
Ser exemplariskt ut, jag har inget att tillägga! 
 
Vänlig hälsning 
 
Axel Lindqvist  
Miljöinspektör  
Sektor Samhällsbyggnad  
 
axel.lindqvist@lerum.se 
Telefon 1: 0302-52 11 56 
Telefon 2: 073-829 40 44 
 
Lerums kommun 
Miljöenheten  
443 80 Lerum  
www.lerum.se 
 

Från: Monica Dahlberg <Monica.Dahlberg@goteborgsregionen.se> 
Skickat: Monday, October 16, 2023 8:44:49 AM 
Till: Mikaela Engström <mikaela.engstrom@vargarda.se>; Axel Lindqvist (axel.lindqvist@lerum.se) 
<axel.lindqvist@lerum.se> 
Ämne: Justering av protokoll från möte med Säveåns vattenråd den 15 september 2023  
   
Hej Mikaela och Axel! 
  
Översänder protokoll från möte med Säveåns vattenråd den 15 september 2023 för justering 
  
Det går bra att justera genom att ”Svara alla” på detta mail 
  
Ha det så bra! 
Monica 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

 
 
Monica Dahlberg 
Regionplanerare med fokus på vattenvård 
Göteborgsregionen (GR)  
Miljö och samhällsbyggnad 
Telefon: 031-335 54 79 
www.goteborgsregionen.se 
 
Bohuskustens vattenvårdsförbund www.bvvf.se 
Göta älvs vattenvårdsförbund www.gotaalvvvf.org 
Vattenråd för Göta älv, Mölndalsån & Säveån www.vattenradivast.se  
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